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19 lipca 2019 r.
Komisja Administracji i Spraw Wewnętrznych, obradująca pod przewodnictwem 
posła Arkadiusza Czartoryskiego (PiS), przewodniczącego Komisji, rozpatrzyła:

– poprawki zgłoszone w czasie drugiego czytania do projektu ustawy 
o zmianie ustawy o ochronie przeciwpożarowej (druki nr 3619 i 3642).

W posiedzeniu udział wzięli: Jarosław Zielińśki sekretarz stanu w Ministerstwie Spraw Wewnętrz-
nych  i Administracji wraz  ze współpracownikami, Leszek Suski  komendant  główny Państwowej 
Straży Pożarnej wraz ze współpracownikami.

W posiedzeniu udział wzięli pracownicy Kancelarii Sejmu: Magda Jedynak, Anna Ornat, Anna 
Pilarska – z sekretariatu Komisji w Biurze Komisji Sejmowych; Jakub Bennewicz, Łukasz Gra-
barczyk – legislatorzy z Biura Legislacyjnego.

Przewodniczący poseł Arkadiusz Czartoryski (PiS):
Dzień  dobry. Witam państwa  posłów. Witam pana ministra  i pana  generała Leszka 
Suskiego. Do druków nr 3619 i nr 3642 w trakcie drugiego czytania zgłoszona została 
zgłoszona  jedna  poprawka Klubu  Parlamentarnego  PSL-KP.  Proszę  o uzasadnienie 
poprawki.

Poseł Zbigniew Sosnowski (PSL-KP):
Panie  przewodniczący,  panie ministrze,  panie  generale,  panie  i panowie  członkowie 
Komisji, wczoraj, gdy zadawałem pytanie, teoretycznie zakładając, że 16 tys. jednostek 
złoży wnioski do komendanta, że muszą być podpisane umowy, pan generał kiwał głową, 
że tak będzie. Moje pytanie skierowane jest do pana komendanta: Czy te umowy będą 
podpisane w komendzie wojewódzkiej, powiatowej czy komendant powiatowy przyjedzie 
do gminy, aby podpisać te wnioski? Poprawka, którą składam sprawiałaby, że jednostki 
podpisywałyby umowy w swojej gminie, nie wędrując w żadne miejsce. Proste pytanie 
– prosta odpowiedź.

Poseł Piotr Kaleta (PiS):
Po to się dziś spotykamy?

Poseł Zbigniew Sosnowski (PSL-KP):
Po to się spotykamy, szanowny kolego, bo do komendy wojewódzkiej od jednostki często 
jest ponad 100 km. Przypuszczam, że będą dwa wyjazdy – jeden, aby podpisać umowy, 
a drugi to uroczyste wręczenie.

Poseł Piotr Kaleta (PiS):
W komendzie wojewódzkiej.

Poseł Zbigniew Sosnowski (PSL-KP):
Nie, w gminie będzie podpisana, w drugim przypadku, więc bez komentarza. Jak się ktoś 
nie zna, to niech nie zabiera głosu.

Poseł Piotr Kaleta (PiS):
Jak się ktoś nie zna, niech nie składa głupich poprawek.

Przewodniczący poseł Arkadiusz Czartoryski (PiS):
Panowie. Czy pan minister chce zabrać głos w tej sprawie? Proszę.
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Sekretarz stanu w Ministerstwie Spraw Wewnętrznych i Administracji Jarosław Zie-
liński:

Pytanie było do pana komendanta.

Komendant główny Państwowej Straży Pożarnej Leszek Suski:
Szanowny panie przewodniczący, szanowni państwo parlamentarzyści, panie ministrze, 
szanowni  państwo,  w projekcie  ustawy  jest  przepis,  że minister  właściwy  do spraw 
wewnętrznych dokonuje rozdziału środków finansowych, o których mowa w ust. 1 pkt 
1. Do tego upoważniona jest tylko pani minister. Czy da mi upoważnienie, czy nie, nie 
wiem. Ta sprawa będzie rozstrzygnięta wtedy, gdy wprowadzony będzie projekt ustawy. 
Decyzja należy do pani minister spraw wewnętrznych i administracji. 

Przewodniczący poseł Arkadiusz Czartoryski (PiS):
Jak rozumiem, ta część techniczna, o którą chodziło panu przewodniczącemu będzie 
jeszcze przedmiotem rozstrzygnięcia. Wszystkim nam zależy na tym, aby przeprowadzić 
tę procedurę jak najsprawniej. Ma pan pytanie?

Poseł Zbigniew Sosnowski (PSL-KP):
Nie mam żadnych trudności. Pan minister jest na sali. Mam konkretne pytanie.  jeśli 
dziś na posiedzeniu Komisji nikt nie potrafi mi odpowiedzieć, gdzie będą podpisywane…

Przewodniczący poseł Arkadiusz Czartoryski (PiS):
Panie przewodniczący, sekundkę…

Poseł Zbigniew Sosnowski (PSL-KP):
Okej,  jestem rozemocjonowany, ale proszę mnie dobrze zrozumieć. Dziś przyjmujemy 
ustawę  i nikt na tej  sali nie  jest w stanie odpowiedzieć na tak proste pytanie: Gdzie 
będziemy podpisywali wnioski? To jest niepoważne.

Przewodniczący poseł Arkadiusz Czartoryski (PiS):
Panie przewodniczący, nie chodzi o to. Nie mówię, że jest pan…

Poseł Zbigniew Sosnowski (PSL-KP):
Nie chcecie powiedzieć, że będzie to w komendzie wojewódzkiej, a w najlepszym przy-
padku powiatowej.

Przewodniczący poseł Arkadiusz Czartoryski (PiS):
Pytanie było bardzo precyzyjne i odpowiedź byłą bardzo precyzyjna – będzie to przed-
miotem rozporządzenia i doszczegółowienia. Na tym etapie nie ma konieczności, aby-
śmy… Bardzo proszę.

Sekretarz stanu w MSWiA Jarosław Zieliński:
Nie wiem, czym pan przewodniczący Sosnowski tak się martwi. Ustawa w tym względzie 
jest jasna. Jeśli chodzi o praktykę, proszę zwrócić uwagę, że zarówno dotacje są wyda-
wane z upoważnienia ministra przez pana komendanta. Ustawa nie daje tego prawa 
wprost komendantowi, tylko ministrowi. Komendant to realizuje i nie ma z tym proble-
mów. Fundusz Sprawiedliwości, z którego w ubiegłym roku skorzystało tak wiele jedno-
stek – można powiedzieć o skali, którą teraz przewidujemy – był realizowany w sposób 
bardzo sprawny. Nie było żadnego problemu. Proszę się nie martwić. To oczywiście duża 
praca do wykonania, ale dzięki temu, że Państwowa Straż Pożarna ma struktury woje-
wódzkie i powiatowej jest do sprawnego przeprowadzenia, o czym jestem przekonany.

Przewodniczący poseł Arkadiusz Czartoryski (PiS):
Kto z pań i panów posłów jest za pozytywnym zaopiniowaniem poprawki? (5) Kto jest 
przeciw? (13) Kto się wstrzymał? (0)
Poprawka nie zyskała akceptacji Komisji.
Posłem sprawozdawcą był pan poseł Edward Siarka. Czy pan poseł Edward Siarka 

podtrzymuje zgodę? Tak. Czy jest zgoda? Dziękuję bardzo. Pan poseł Edward Siarka 
będzie sprawozdawcą Komisji.
Dziękuję bardzo. Zamykam posiedzenie.


